
 
GENERALFORSAMLING I 

DCH KOLDING 

ONSDAG D.31.JANUAR 2024 KL.19.00 

KLUBHUSET ELIASSENSVEJ 118 

6000 KOLDING 

PROTOKOL 

Der er 30 fremmødte medlemmer af DcH Kolding til stede ved generalforsamlingen. 

1. Valg af: 
a) Dirigent: Laurits Christoffersen  

b) Protokolfører: Pia Degn 

c) Stemmetællere: Annemette Jefferies og Vicky Wang. 

 

2. Formandens beretning: 

• v./ Jørn Elsberg 
- Når jeg ser tilbage på året der gik kunne jeg dristes til at sige at der ikke rigtigt er sket så 

meget. Det må være fordi vi er vant til at der gang i den. Men ved nærmere eftertanke er 

der som sædvanligt sket vildt meget. Vi hviler ikke på laurbærrene, for vi har altid gang i 

noget nyt. En fra landsforeningen kaldte DcH Kolding for en ”Gazelle” klub 

- År 2023 vil i min erindring stå tilbage som mudderåret. Det ene hold afløser det andet med 

deres gravemaskiner. Vi kan vist roligt sige at Vores arealer er ved at være trætte. Der er 

næsten ikke den plet som er gået fri for gravemaskinerne. Lige nu er de i gang nederst på 

arealerne med to højspændingskabler. Entreprenøren nævnte for mig at der måske skal 

graves mellem to af de store højspændingsmaster, da de vist ikke kan koble begge kabler 

til samme mast. Her skal der vist mest graves på naboens mark. Lad os håbe at det ikke 

bliver en ”never ending story” Jeg må tilstå at jeg er noget træt af at køre til møder med 

entreprenører som har svært ved at overholde hvad de lover. Kommunen har heldigvis 

været til stor hjælp. 

- Vi har en del småprojekter i gang. Først vil jeg nævne projekt lys. I forhold til at få dem sat 

op var planen husdagen. Tja os som var på projekt lys stod mere i skuret end på liften da 

det regnede det meste af tiden. Vi måtte leje liften en gang til for at de endelig kom op. 

Men nu er der kommet lys over land, med afbryder på hver mast, så man kun tænder dem 

der er behov for. På husdagen kom rigtigt mange og gav en hånd. Desværre spillede vejret 

ikke helt med, men vi fik lavet skurene på agilitybanen, samt malet dem røde, så de er ens. 

Ryddet op i diverse skure, klippet grene, oprydning i klubhuset og mange andre ting var det 

som stod på programmet, men også hyggeligt samvær. Tak til alle som gav en hånd med. 

- Husudvalget har kæmpet med græsset. Det gror som bare pokker. Som i selv ved har der 

været blødt på arealerne i sensommeren, så det har været svært at holde græsset nede. 

Ellers har Annemette og Ulla været på spil næsten overalt. Annemette for det meste 

bevæbnet med en græstrimmer og Ulla med en svaber. Dejligt at I gider men også meget 

hyggeligt.  
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- Kort om hallen. Den bliver flittigt brugt, og ind i mellem lidt kø på den. Alle må bruge den, 

og hvis den er ubenyttet i en af enderne kan og må alle hold gå ind. Også i agilityenden. 

Medlemmerne kan desuden få adgang til hallen for 25 kr. pr time.  Adgang gives ved 

henvendelse til mig. Bunden er vi stadig ikke helt tilfreds med, men også det arbejder vi på. 

Vi investerede først på året i et vandingsanlæg, som har gjort det meget nemmere at holde 

bunden fugtig.  

- Vi fandt ud af at Jagtklubben havde fået Hansenberg til at lave overdækket terrasse. VI 

kontaktede Hansenberg med henblik på at få lavet en grillhytte. Og vupti fik vi den flotteste 

hytte, som jeg håber vi får rigtigt meget glæde af. Vi har desuden fået Hansenberg til at 

lave nye skjul på IPO-banen, og beklæde hvalpegårdens skur. De hele foregår på den 

måde at vi betaler materialer, og de lægger lærlinge til. Vi har et par andre projekter som vi 

vil samarbejde med Hansenberg om.  

- Vi breder os, vi breder os. Vi havde i 2024, 40 forskellige hold. Det er vist nemmere at 

nævne de aktiviteter vi ikke har. Vi starter med lydighed. Her kan jeg med glæde fortælle at 

vi har et A hold igen. Så nu mangler vi kun et E hold. Det kommer nok. B og C holdene 

kører. Familiehunde og specialhunde kører godt. Hvalpe holdene arbejder på højtryk og i 

23 havde vi ca. 80 hvalpe gennem systemet. I agility har vi i skrivende stund 6 hold på 

mange niveauer. Hoopers er der 3 hold i gang. Rally 3 hold, og 2 trænere. Nosework er 

blevet nok den største gren i klubben med 5 hold. Det er lidt vildt. Så er der sidst men ikke 

mindst et trick hold, hvor man kan lære at lave kunster med sin hund. Alle de aktiviteter 

kunne ikke lade sig gøre uden jer trænere/instruktører. Tak til jer. Og nu vi er ved jer 

undervisere, så husk at man behøves ikke at nøjes med et kursus om året, vi betaler 

meget gerne for jeres uddannelse. Vi har også en del under uddannelse. Vibeke, Trine, 

Ingrid og Ragna i Nosework og Pia Kjær i familiehunde. Ingrid og Ragna er færdige med 

grundforløb og familiehundeoverbygning. Eli Krogsholm er også færdiguddannet med 

rallyoverbygningen. Desuden har vi snart Villy Nelmark som kredsinstruktør i Nosework og 

en hundeadfærdskonsulent i Pia Degn. Desuden har vi fået en ny Agilitydommer i 

Annemette Jefferies. 

- Alle disse grene kaster også en del konkurrencer af sig. Ikke mindre end 13 konkurrencer 

har vi afviklet, spændende over Rally, Hoopers, Agility, C+B konkurrence, venskab og 

selvfølgelig klubmesterskabet. Klubmesterskabet er jo ikke bare lydighed og AG mere, 

men med samtlige aktiviteter repræsenteret. I år bliver der ikke færre aktiviteter, blandt 

andet holder vi Jysk mesterskab i Agility, C + B konkurrence og en Trick prøve. Nosework 

ligger heller ikke på den lade side med 3 -4 konkurrencer. Så vi holder også fanen højt på 

stævne fronten. Tak til ildsjælene bag stævnerne. Jeg håber at medlemmerne igen i år vil 

støtte op om stævner og aktiviteter 

- Til DM havde vi Charlene Nielsen med, som klarede sig frem til B finalen. Jeg håber at vi 

snart kan få mange flere med under Koldings fane. Når vi så lige er ved DM, skal vi da lige 

nævne at vi var en del frivillige fra Kolding, Trine, Vibeke og mig selv. Og så må vi ikke 

glemme Pia som næsten var ved at drukne da hun som fanebærer var med i ind og 

udmarch. 

- I 2022 sluttede som den 3 største DcH klub i Danmark, det kan vi nok ikke klare i år, men 

vi er da glade for at der til årsskiftet er 177 medlemmer. Jeg kan ikke huske at vi har været 

så mange i starten på året i min tid. Tak til alle medlemmerne for at I er her, og gør at vi 

kan have den fantastiske klub vi har. 
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- Bestyrelsesarbejdet har været overkommeligt, med undtagelse af kasserer tjansen. Det har 

været noget op ad bakke med at få tingene på plads. Her kan jeg ikke undgå at sige 

Klubmodul. De har lavet nyt system som ikke altid snakker med det gamle. Bilag som var 

uploadede, forsvandt. Men vi håber at næste år bliver nemmere.  

- Nu har jeg været formand i 10 år. Det har ikke altid været en dans på roser. Jeg har måttet 

lægge øre til mangt og meget. Men jeg mener stadig at det har været det værd. Jeg får tit 

skyld for ikke at vil give noget fra mig. Jo det vil jeg gerne, men når jeg gør det, føler jeg tit 

med at jeg får mere arbejde ud af det, end hvis jeg havde gjort det selv. I forbindelse med 

arbejdet i bestyrelsen vil jeg fremhæve Eva som jeg synes jeg har haft en rigtig god 

sparring med gennem de sidste 10 år. Da jeg startede som formand var der ingen penge i 

kassen, det har ændret sig lidt siden, og jeg er lidt stolt af hvad vi har opnået, tak til de 

skiftende bestyrelser der har været i min tid. Men alting har en ende. Jeg har et år tilbage 

af min valgperiode, så overlader jeg gerne pladsen til en ny frisk formand. 

- Med disse ord vil jeg slutte og takke for at I gad høre på mig. 

• Formandens beretning godkendes. 

 

3. Kassereren aflægger revideret regnskab, jf§10. 

• v./Eva Almegaard Johansen 

➢ Bemærkninger Indtægter: 

- Der er minus på 8.200 kr. i kontingenter i forhold til 2022. 

Vi har haft færre hvalpe – i 2023 ramte vi 64 stk. 

Vi har meget stor efterspørgsel på træning/hold. 

Flere stævner-indtægter ca.30.000 kr. mere end sidste år. 

EL-tilskud, det vi manglede sidste år, er med i år, ca.28.000 kr. 

Der er en modregningsfejl i varesalg, forklaring under gebyrer. 

 

➢ Bemærkninger Udgifter: 

- Gebyr/varesalg 

Vi har i 2023 haft mulighed for at arbejde i både nyt og gammelt regnskabssystem, men 

det viser sig at der er visse typer indtægter, som det gamle system ikke kan håndtere.  

Der hentes i nogle tilfælde dobbelt indtægt ind. Der oprettes et tilsvarende gebyr for at 

modregne regnskabet – ses som et for højt varesalg og for mange gebyrer. Det drejer sig 

om ca.13.000 kr. Det har ingen indflydelse på selve regnskabet.  

- Vi skal i det nye regnskabsår overgå til det nye system for at slippe af med fejlen. 

- Udgifter totalt samme niveau som sidste år. 

- Der er købt en del til udearealerne: Grill-hytte, skjul, bord-bænke. 

 

1) Spørgsmål: Hvad er der henlagt 50.000 kr. til? 

- De er henlagt til nyt skur, da det sorte skur overfor klubhuset er ved at være i en stand, der 

ikke er holdbart længere. 

- Vi påregner også udgifter til plæneklipper og yderligere lys. Det nævnes at vores 

plæneklipper er rigtig godt slidt. 

2) Spørgsmål: Hvad gør man når der ved henvendelser ikke er plads på hold? 
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- Der henvises til træning i de omkringliggende lokalforeninger i ca.50% af hundetrænings-

forespørgsler, der kommer ind på mail, fra ejere der ønsker træning i DcH Kolding. Det 

samme er faktisk gældende for ifh.til ønske om hvalpetræning. 

- Pia supplerer, at det er jævnt fordelt udover alle de tilbydende sportsgrene vi har i DcH 

Kolding og meget ofte, er der tale om unghunde i alderen fra 6-8 måneder og op til 1½ - 2 

år. 

• Regnskab godkendes. 

 

4. Indkomne forslag: 

• Ingen indkomne forslag. 

 

5. Valg af formand eller kasserer, jf§9: 
- Valg af kasserer: Bestyrelsen foreslår Lisbeth Jensen 

• Lisbeth Jensen vælges enstemmigt. 

 

6. Valg af bestyrelsesmedlemmer, jf.§9: 
Bestyrelsesmedlemmer vælges for 2 år: 

- Pia Degn modtager genvalg 

• Pia Degn vælges enstemmigt. 

 

- Lisbeth Lillelund modtager genvalg. 

• Lisbeth Lillelund vælges enstemmigt. 

 

- Villy Nelmark modtager ikke genvalg. 

Valg af et bestyrelsesmedlem: 

- Pia Degn foreslår Lone Koed 

• Lone Koed vælges enstemmigt. 

7. Valg af suppleanter for bestyrelsesmedlemmer, jf. §9: 

Der skal vælges 2 for 1 år. 

- Pia Kjæhr stiller op som 1.supp. 

• Pia Kjæhr vælges enstemmigt. 

- Anita Faurholt stiller op som 2.supp. 

• Anita vælges enstemmigt. 

 

8. Valg af kritisk bilagskontrollør, jf. §9: 
Der skal vælges én for 2 år. 
- Heidi Rask modtager genvalg. 

• Heidi Rask vælges enstemmigt. 

 

9. Valg af kritisk bilagskontrollør suppleant, jf. §9: 
Der skal vælges én for 1 år 
- Annemette Madsen modtager genvalg 
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• Annemette Madsen vælges enstemmigt 

10. Valg af fanebærer og 1 fanevagt, jf.§9: 
- Bestyrelsen vælger fra gang til gang. 

• Enstemmigt besluttet 

 

11. Evt.: 

Kommentar/forslag/input/svar: 
1) Spørgsmål: Har DcH Kolding egentlig kapacitet, faciliteter, instruktører samt kan foreningen 

bærer flere hold? – der menes pladser på arealerne og i hallen og egentlig generelt set om ikke 

DcH Kolding kan blive ”for” stor og dermed miste fodfæste i deres god stil og ry, som 

foreningen har? Der refereres til omtale om at 50+ % er henvist til omkringliggende DcH 

lokalforeninger. 

• Det kan som udgangspunkt godt lade sig gøre at have enkelte flere hold af 
forskellige grene. Det som er det problematiske er faktisk manglen på instruktører. 
Sidstnævnte er en landsdækkende udfordring i DcH. 

2) Spørgsmål: Hvad kræver det at blive instruktør i DcH? 

• Villy ridser grunduddannelse (IGU) op i henhold til antal weekender der skal 
afsættes til det. Derudover skal der også en overbygning til (f.eks. Familiehunde, 
DcH Program eller Nose Work).  
Hver overbygning tager 3-4 weekender, som skal lægges oveni inden man har 

instruktøruddannelsen. 

• Der bliver ligeledes nævnt at det bestemt også er vigtigt at man har flair for 

kommunikation med og til fremmede mennesker. Du kan som instruktør kommer 

ud for ”ikke så behagelige situationer”, som man skal kunne tacklet på en 

konstruktiv og professionel måde. Man skal huske på at det er en forening man 

repræsenterer og ikke bare sig selv. 

• Formanden tilføjer at alt ”arbejde” i DcH er frivilligt og ulønnet. Det er DcH Kolding 

der betaler for uddannelsen og det er kreds 4, som betaler kørselsgodtgørelse fra 

bopæl til uddannelsesstedet/retur. Som forening håber altid på, at den / de man 

indstiller til instruktøruddannelsen, virkelig også har lyst og passion for at instruerer 

i foreningen efter endt uddannelsen. 

 

 
3) Spørgsmål: Kunne man holde en form for informationsaften om instruktøruddannelsen og for 

de som kunne have lyst til at tage uddannelsen? 

• Bestyrelsen tager forslaget med til næstkommende bestyrelsesmøde.  
 

4) 10-års jubilæum:  

• DcH Kolding ønsker Jørn Elsberg tillykke med hans 10-års jubilæum som formand for 
DcH Kolding.  
 

5) Tak:  

• Jørn og bestyrelsen siger tak til de afgåede bestyrelsesmedlemmer og eksterne 
kasserer for god arbejdsindsats.  
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6) Tak:  

• Jørn og bestyrelsen takker Laurits Christoffersen for at vil være Dirigent til dette års 

generalforsamling. 
 

 

Traditionen tro blev generalforsamlingen afsluttet med,  

Tak for god ro og orden af formanden. 

Hurra Hurra Hurra og Vov Vov Vov 

 

 


